
P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XI/2011 
z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  29 czerwca 2011 r. 
         
           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 13 radnych (nieobecni Robert Wcisło                 
i Wojciech Rojek). 
Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 
1. Eugeniusz KrzyŜanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 
2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 
3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 
4. Wiesława Kowalewska – Inspektor d/s budownictwa, gospodarki przestrzennej  w UG 
5. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG 
6. Jerzy JaŜdŜewski – Dyrektor ZPO w Zwierzynie 
7. Marek Szeligiewicz – Dyrektor PSP w Gościmcu 
8. Rajmund Jarzębski – Kierownik GZOPO w Zwierzynie 
9. Sołtysi wsi wg załączonej do protokółu listy obecności. 
 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie XI zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z IX i X sesji. 
4. Wystąpienie dr Ryszarda Kulczyckiego. 
5. Sprawozdanie wójta gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych                 

w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja dyrektorów szkół o wynikach nauczania i osiągnięciach uczniów w roku 

szkolnym 2010/2011. 
8. Informacja o kosztach utrzymania szkół i kosztach kształcenia ucznia w poszczególnych 

szkołach na terenie gminy Zwierzyn. 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Interpelacje i zapytania sołtysów. 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) opłat za świadczenia  przekraczające podstawę programową wychowania 
przedszkolnego, z których mogą korzystać dzieci uczęszczające do Publicznego 
Przedszkola w Zwierzynie, 

b) zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok, 
c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
13. Wolne wnioski i informacje. 
14. Zamknięcie XI zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
 
1. Otwarcie XI zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
 
             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 1005 otworzyła Stefania Sierocińska 
przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, Ŝe na 15 radnych na sali obrad 
obecnych jest 13  radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 
zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu. Następnie powitała radnych oraz 
zaproszonych gości. 
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2. Przedstawienie porządku obrad 
 
           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła proponowany porządek obrad XI 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn, zadając jednocześnie pytanie, czy są propozycje 
odnośnie dokonania zmian w proponowanym porządku obrad.  
 
Radny Mirosław Gniewczyński zaproponował wprowadzenie do porządku obrad przyjęcie 
sprawozdań z posiedzeń komisji odbytych w okresie międzysesyjnym lub otwieranie                      
i zamykanie przez przewodniczącą RG  dyskusji nad kaŜdym punktem porządku obrad. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, iŜ wcześniej przekazywała, Ŝe 
przewodniczący  komisji nie czytają protokołów, tylko składają informację ze swoich 
posiedzeń. JeŜeli przyjmiemy, Ŝe wprowadzamy do porządku obrad przyjcie sprawozdań              
z posiedzeń komisji odbytych w okresie międzyseyjnym, to będziemy to musieli rozpocząć od 
nowego roku kalendarzowego. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził naruszenie art. 41 Statutu Gminy Zwierzyn                    
i zgłosił formalny wniosek, Ŝeby od dnia dzisiejszego przewodnicząca RG zgodnie                        
z powyŜszym art. otwierała i zamykała dyskusję nad kaŜdym z punktów porządku obrad. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe rozpoczyna i kończy dyskusję  
nad punktami porządku obrad. 
Następnie poddała wniosek radnego Mirosława Gniewczyńskiego pod głosowanie.                 
Radni głosowali następująco: „za” wnioskiem głosowało 5 radnych (U. Kruszyna,                                
M. Gniewczyński, S. Hanys, L. Leśniewska, M. Rachańska),  8 radnych „wstrzymało się” od 
głosu. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zgłosiła wniosek o zmianę punktu 3 porządku 
obrad, który otrzyma brzmienie „przyjęcie protokołów z IX i X sesji”. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy wnioskował, Ŝeby przed punktem 4 porządku obrad 
wprowadzić wystąpienie dr Ryszarda Kulczyckiego, który zabierając głos mógłby 
poinformować o kwestiach, które spowodowały jego przybycie. 
 
Przewodnicząca zamknęła zgłaszanie wniosków  w sprawie zmian w proponowanym 
porządku obrad. Następnie poinformowała, Ŝe punkt 3 zostanie rozszerzony o przyjęcie 
protokołów z IX i X sesji. Punktem 4 będzie wystąpienie dr Ryszard Kulczyckiego a kolejne 
punkty przesuną się o jeden. Następnie poddała pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 
„Za” zaproponowanym porządkiem obrad głosowało 13 radnych. 
 
3. Przyjęcie protokołów z IX i X sesji. 
 
         Radny Jacek Podsiadło zgłosił formalny wniosek dot. przyjęcia protokołów  z IX i X 
sesji Rady Gminy Zwierzyn bez ich odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było.  
Za przyjęciem wniosku radnego Jacka Podsiadło głosowało 13 radnych. 
 
4. Wystąpienie dr Ryszarda Kulczyckiego. 
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Dr Ryszard Kulczycki Prezes Lubuskiego Okręgowego Związku Tenisa Stołowego                       
w Gorzowie Wlkp. podziękował za umoŜliwienie wystąpienia oraz stwierdził, Ŝe waŜną 
sprawą jest uczestnictwo w Ŝyciu sportowym dzieci. W gminie Zwierzyn widać uczniów                
i kluby sportowe na róŜnych olimpiadach na arenie wojewódzkiej, a nawet krajowej, dlatego 
pragnie wręczyć nagrodę za wspieranie kultury fizycznej w gminie, którą nadał Sejmik 
Województwa Lubuskiego w postaci pucharu oraz na wniosek Lubuskiego Okręgowego 
Związku Tenisa Stołowego Polski Związek Tenisa Stołowego nadał dyplom uznania dla 
Eugeniusza KrzyŜanowskiego Wójta Gminy Zwierzyn za szczególne zasługi we wspieraniu 
tenisa stołowego oraz złotą odznakę za zasługi dla polskiego tenisa stołowego. 
 
5. Sprawozdanie wójta gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
            Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności                   
w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
 
S. Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję na temat sprawozdania wójta gminy             
z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe jesteśmy jedną z nielicznych gmin a moŜe                  
i jedyną, w której  wyróŜnienie w postaci Lubuskiego Olimpu swego czasu trafiło 
indywidualnie do p. Koszyka a dopełnieniem tego jest spełnienie naszego marzenia                         
i wyróŜnienie otrzymała Gmina Zwierzyn. Z tego powodu złoŜył gratulacje. 
 
Przewodnicząca RG zamknęła dyskusję. 
 
6. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  
      w okresie międzysesyjnym. 
 
            Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 
podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 
 
Radny Edward Podsiadło zadał pytanie, co dowiedziała się przewodnicząca na spotkaniu w 
starostwie powiatowym odnośnie objazdu. 
 
Stefania Sierocińska  poinformowała, Ŝe w pierwszej kolejności będą łatane ubytki w 
jezdniach. Następnie będzie naprawiana droga w Sarbiewie, część drogi w Błotnie i część 
drogi Wojska Polskiego w Zwierzynie. 
 
Przewodnicząca RG zamknęła dyskusję. 
 
7. Informacja dyrektorów szkół o wynikach nauczania i osiągnięciach uczniów w roku 
szkolnym 2010/2011. 
 
           Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe radni otrzymali 
informacje dyrektorów szkół o wynikach nauczania i osiągnięciach uczniów w roku szkolnym 
2010/11 (informacje w załączeniu do protokołu). 
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Przewodnicząca RG stwierdziła równieŜ, Ŝe dyrektor ZPO w Górkach Noteckich jest 
nieobecna na dzisiejszym posiedzeniu, w związku z powyŜszym do protokołu zostanie 
załączona informacja o wynikach nauczania i osiągnięciach uczniów w roku szkolnym 
2010/2011 w Zespole Placówek Oświatowych i sprawozdanie z nadzoru pedagogicznego 
sprawowanego przez dyrektora szkoły w roku szkolnym 2010/11 oraz działalności szkoły 
dostarczone do biura rady. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe do tej pory przedstawiane były wyniki 
egzaminu na podstawie innych szkół (powiat, województwo, kraj). 
 
Przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe wyniki egzaminu z powiatu i gmin dostępne są w 
internecie. Dyrektorzy wykonali sprawozdania wg przygotowanego schematu. Nic jednak nie 
stoi na przeszkodzie, Ŝeby zadawać pytania, gdyŜ dyrektorzy są obecni na sesji. 
Radny Mirosław Gniewczyński prosił o zapoznanie z wynikami egzaminu końcowego. 
 
Marek Szeligiewicz dyrektor PSP Gościmiec poinformował, Ŝe placówka uzyskała średni 
wynik 20.13 pkt. Stwierdził, Ŝe jest to słaby wynik w porównaniu do ościennych placówek. 
Zastanawialiśmy się dlaczego tak wyszło, pomimo duŜego wkładu nauczycieli, jak                         
i rodziców. Organizowane były liczne konkursy, Ŝeby uczniowie mogli działać i zarazem 
wyeksponować swoją intelektualną stronę. 
 
Jerzy JaŜdŜewski dyrektor ZPO w Zwierzynie wynik w szkole podstawowej wyniósł 23,64 
pkt., a w gimnazjum wynik testu humanistycznego 21,15 pkt. a matematycznego 21,5. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 
 
Radny Zdzisław Czajka stwierdził, Ŝe dobrze byłoby zapoznać się z  wynikami egzaminu z lat 
poprzednich i z ościennych gmin dla porównania.  Zapytał równieŜ o zasady wydawania kart 
rowerowych i motorowerowych dla uczniów. 
 
Jerzy JaŜdŜewski dyrektor poinformował, Ŝe egzamin na kartę rowerową i motorowerową 
odbywa się w ramach zajęć szkolnych (lekcji techniki). 
 
Marek Szeligiewicz dyrektor potwierdził, Ŝe w tym roku szkolnym karta rowerowa została 
wydana dla 9 dzieci w jego szkole. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński przyłączył się do wniosku radnego Zdzisława Czajki 
odnośnie porównania wyników egzaminu do roku ubiegłego. 
 
Przewodnicząca RG zamknęła dyskusję. 
 
8. Informacja o kosztach utrzymania szkół i kosztach kształcenia ucznia w 
poszczególnych szkołach na terenie gminy Zwierzyn 
    
           Rajmund Jarzębski kierownik GZOPO w Zwierzynie przedstawił koszty utrzymania 
szkół i koszty kształcenia ucznia w poszczególnych szkołach na terenie gminy Zwierzyn                 
( informacja w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji. 
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Przewodnicząca RG zamknęła dyskusję. 
 
 
 9. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Radny Zdzisław Czajka zadał pytania: 

- jak wygląda realizacja wniosków zgłaszanych przez radnych i sołtysów na sesjach RG 
Zwierzyn, 

- w związku z wchodzącymi przepisami odnośnie segregacji odpadów, czy nie 
naleŜałoby wzorem gmin ościennych zacząć od segregacji śmieci przy cmentarzach, 

- czy coś ruszyło w sprawie ścieŜki rowerowej na ul. Wiejskiej –Wojska Polskiego. 
 
Radny Edward Podsiadło wnioskował o wykoszenie i uporządkowanie boiska koło Caritasu. 
 
Radna Leokadia Leśniewska wnioskowała o odkrzaczenie zarośniętego rogu przy domu 
nauczyciela w Gościmcu. 
 
Rada Renata Wąsik zadała pytania: 

- kiedy rozpocznie się remont remizy straŜackiej, 
- kiedy zostanie dobrze naprawiona droga w kierunku wału do posesji p. Kasprzaka, 

gdyŜ jest nieprzejezdna. 
 

Radny Tomasz Pajtel zapytał, czy zostanie zagospodarowany teren wysypiska, gdyŜ w lesie  
jest pełno śmieci, brak ogrodzenia. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła pkt 9. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński wnioskował o  spryskanie lub wycięcie bzu na cmentarzu, 
gdyŜ po wycięciu w latach ubiegłych bez odrasta i wrasta w siatkę ogrodzeniową, powodując 
jej niszczenie (wniosek zgłoszony wyłącznie pisemnie po obradach sesji RG.). 
 
10. Interpelacje i wnioski sołtysów. 
 
Dorota Witkiewicz sołtys Brzezinki zadała pytania: 

- kiedy będą robione drogi gminne, była komisja, odbył się przetarg a nic nie jest 
robione, 

- kiedy będą zrobione dwa przepusty koło p. Kiełbasy i p. Sidorowicza, 
- czy w 2012 roku będzie woda w Brzezince. 

 
Stanisław Grabski sołtys Zwierzyn II zapytał na jakim etapie jest budowa ścieŜki rowerowej 
Zwierzyn-Przysieka. 
 
Janusz Lessnau sołtys Górecka : 

- prosił o wyjaśnienie co z planami odnowy wsi, co z budową sali w Górecku, 
- jak wygląda sprawa przedszkola w Górecku, czy po ewentualnej likwidacji jest 

moŜliwość pozyskania sprzętu na plac zabaw, 
- wnioskował o uprzątnięcie śmieci z terenu byłej mleczarni (czy widziała to komisja 

porządkowa), 
- jaka jest rola radnych w stosunku do wioski, ze wszystkim przychodzą do sołtysa i na 

mnie wieszają „psy”, naleŜałoby podzielić role. 



 6

 
Józef Podsiadło sołtys Zwierzyn-Sierosławice wnioskował: 

- w imieniu mieszkańców o uprzątnięcie wybranych i pozostawionych kamieni podczas 
remontu drogi koło p. Szczepaniak w Zwierzynie, 

- o ogrodzenie cmentarza w Zwierzynie, 
- zapytał kiedy będą uruchomione pieniądze dla klubów sportowych. 

 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła pkt 10. 
 
11. Podjęcie uchwał w sprawach. 
 

a) opłat za świadczenia  przekraczające podstawę programową wychowania 
przedszkolnego, z których mogą korzystać dzieci uczęszczające do Publicznego 
Przedszkola w Zwierzynie, 

 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, Ŝe na sali obrad zgodnie z listą 
obecności jest 13 radnych. Następnie oddała głos Tomaszowi Pajtel przewodniczącemu 
komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG. 
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG odczytał 
opinię do projektu uchwały w sprawie opłat za świadczenia  przekraczające podstawę 
programową wychowania przedszkolnego, z których mogą korzystać dzieci uczęszczające do 
Publicznego Przedszkola w Zwierzynie ( opinia nr 37/2011 w załączeniu do protokołu). 
Przewodnicząca RG otworzyła dyskusję nad omawianym projektem uchwały. Nikt nie zabrał 
głosu w dyskusji. Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie  opłat za 
świadczenia  przekraczające podstawę programową wychowania przedszkolnego, z których 
mogą korzystać dzieci uczęszczające do Publicznego Przedszkola w Zwierzynie pod 
głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało               
13 radnych ( Uchwała Nr XI/46/2011 w załączeniu do protokółu).  
 

b) zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok, 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, Ŝe na sali obrad zgodnie z listą 
obecności jest 13 radnych i otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Radny Mirosław Gniewczyński zapytał, czy teraz ściągamy te 393 300 złotych,                                
a w przyszłym roku ponownie to wprowadzimy. 
 
Ligia Kowalczyk-Piątek stwierdziła, Ŝe tak, gdyŜ do dnia dzisiejszego nie mamy rozliczonego 
wodociągu, mam nadzieję, Ŝe jesienią będzie nabór. Z inwestycji nie rezygnujemy, 
przesuwamy tylko środki. 
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 
opinię do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok (opinia nr 
38/2011 w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie  zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 
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jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych ( Uchwała Nr XI/47/2011                
w załączeniu do protokółu).  
 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn, 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, Ŝe na sali obrad zgodnie z listą 
obecności jest 13 radnych. Następnie oddała głos Tomaszowi Pajtel przewodniczącemu 
komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG. 
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 
opinię do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Zwierzyn (opinia nr 39/2011 w załączeniu do protokołu). 
 
Przewodnicząca RG otworzyła dyskusję nad omawianym projektem uchwały. Nikt nie zabrał 
głosu w dyskusji. Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (Uchwała Nr 
XI/48/2011 w załączeniu do protokółu).  
 
12.  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 
 
Wójt Gminy Eugeniusz KrzyŜanowski udzielił odpowiedzi: 

o po przyjęciu ustawy „śmieciowej” zostanie rozwiązany problem z odpadami                     
w gminie, 

o jeŜeli chodzi o ścieŜkę rowerową to mapy do celów projektowych zostały juŜ 
odebrane, wniosek zostanie złoŜony w późniejszym terminie, realizacja 2011 rok, 
projektant cały czas pracuje, uzgadnia szczegóły, 

o boisko przy Caritas trzeba będzie wykosić kosiarką rotacyjną z SKR,  
o w sprawie krzaków przy domu nauczyciela trzeba zrobić rozpoznanie do kogo naleŜą,  
o drogę w Gościmcu będziemy mieć na uwadze,  
o póki co na wysypisko w Górkach Noteckich nie reflektuje Ŝadna firma, nie jest 

opłacalne pobudowanie segregacji, jedynie spycharką będzie moŜna ugnieść śmieci, 
Ŝeby nie latały i przysypać piaskiem, lepiej niech mieszkańcy tam wywoŜą odpady, 
niŜ nad Noteć,  

o przepusty w Brzezince naleŜy odkopać i przebudować, gdyŜ to jest jedyna okazja              
w tej chwili, bo nie ma w nich wody, 

o wodociąg w Brzezince planowany jest na 2012 rok, 
o w sprawie planu odnowy wsi nabór wniosków jest dopiero w miesiącu sierpniu, 
o stowarzyszenie zgłosiło zamknięcie przedszkola w Górecku, ze sprzętem naleŜy 

postąpić zgodnie z regulaminem, który jest w posiadaniu stowarzyszenia, na pewno 
trzeba zabezpieczyć teren, 

o naleŜy uporządkować sprawę śmieci na terenie po byłej mleczarni w Górecku, 
o pieniądze na remizę w Gościmcu są zabezpieczone, na pewno samochód wjedzie na 

zimę do remizy,  
o zawiadomiony zostanie zarządca drogi o pozostawionych  kamieniach przy ul. Wojska 

Polskiego w Zwierzynie, 
o jeŜeli chodzi o ogrodzenie cmentarza, to najpierw musimy porozliczać unijne 

projekty, dajcie nam trochę czasu. 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusje dot. punktu 12. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe jeŜeli chodzi o środki dla klubów 
sportowych, to naleŜy powtórzyć procedurę, gdyŜ nadzór wojewody wykrył uchybienia                
w zarządzeniu wójta. 
 
Stefania Sierocińska  przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe obowiązki radnego reguluje 
Statut Gminy Zwierzyn rozdział 5 punkt 6 § 76 ust. 1. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe statut sołectwa określa, jaki są obowiązki 
sołtysa, natomiast statut gminy, jakie są obowiązki radnego. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła p-kt 12. 
 
13. Wolne wnioski i informacje. 

 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe: 

����    w miesiącu lipcu urlop, sesja dopiero 31 sierpnia br., 
����    komisje stałe RG odbędą swoje posiedzenia po 20 sierpnia ze względu na 

dostępność sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2011r. 
 

Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy poinformował, Ŝe sołtys Błotna zadeklarowała się 
zrobić doŜynki gminne 11 września br. 
 
Jadwiga Przybyszewska sołtys Błotna zaproponowała starostów doŜynek w Gościmca                    
i Górecka. 
 
Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej RG odczytał protokół nr 8/2011 z dnia 
15 czerwca br. z przeprowadzonej kontroli przedszkola w Zwierzynie. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe wnioski z posiedzeń komisji RG powinny być 
kierowane do rady gminy. JeŜeli rada uzna te wnioski za zasadne, wówczas podejmuje 
uchwałę i przekazuje je do kompetentnych osób, w tym do wójta gminy, który moŜe rozliczać 
kierowników, dyrektorów podległych jednostek. Na etapie komisji nie moŜna kierować 
wniosków do przewodniczącego rady, wójta czy dyrektorów jednostek gminnych. Nadmienił, 
Ŝe przewodniczący rady zgodnie z art. 19 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym zadaniem 
przewodniczącego jest wyłącznie organizowanie pracy rady oraz prowadzenie obrad rady. 
Odniósł się do protokołu komisji rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w GOK                           
w Zwierzynie. Zapoznał ze swoimi wątpliwościami, które dotyczyły między innymi:  

- w protokole pojawił się zarzut, Ŝe protokoły z kontroli w poprzedniej kadencji nie 
były przekazywane do GOK, czy zasadność tego zrzutu była sprawdzona, 

- odnośnie zadań statutowych, gdyŜ w protokole pojawił się wniosek o zwiększenie 
liczby etatów instruktorów GOK,  

- 6 lat temu w uchwalanym statucie GOK dany był trzyletni czas na odbycie się 
konkursu na dyrektora GOK, Ŝeby był czas na przemyślenie, na określenie 
działalności pani dyrektor, do tej pory konkurs się nie odbył, 

- na sesjach padały wnioski, Ŝe powinna być lepsza współpraca pomiędzy panią 
dyrektor a sołectwami, dlatego w statucie zawarto, Ŝe sekcje powinny mieć co 
najmniej 15 uczestników, powinno się sprawdzić, jakie sekcje działają i czy mają 15 
osób, 
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- w protokole zostały podane środki pozyskane przez GOK, czy podane kwoty to tylko 
za wynajem sali, jest jeszcze wynajmowany gabinet stomatologiczny, 

- na sesji w poprzedniej kadencji były przesuwane środki dla GOK, gdyŜ nie otrzymał 
one jeszcze środków za organizację Dni Gminy Zwierzyn, czy kwota została 
odzyskana. 

 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe oprócz § 18 istnieje w Statucie  
§ 20, który mówi, Ŝe przewodniczący jest uprawniona do reprezentowania rady na zewnątrz. 
 
Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe na ostatniej komisji doraźnej RG moŜna było się 
dowiedzieć, Ŝe ten zapis jest sprzeczny z prawem. 
 
Przewodnicząca RG twierdzi, Ŝe jest statut gminy, który obowiązuje. 
 
Mirosław Gniewczyński przewodniczący komisji doraźnej ds. opracowania Statutu Gminy 
Zwierzyn odczytał protokół nr 1 z posiedzenia komisji odbytego w dniu 13 czerwca br. 
Stwierdził, Ŝe ustawa i orzecznictwo zweryfikowało stwierdzenie, Ŝe do reprezentowania rady 
jest upowaŜniony kaŜdy radny, który otrzyma upowaŜnienie rady. Tak więc do kaŜdej sprawy 
moŜe to być inna osoba. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zapytał, czy to znaczy, Ŝe rada gminy nie moŜe wybrać 
przewodniczącego do reprezentowania, gdyŜ w statucie tak wybrała i chyba to była swobodna 
decyzja podjęta w formie uchwały, a statut obowiązuje. JeŜeli rada będzie miała w tej sprawie 
inne zdanie skieruje ten zaszczyt do kogoś innego. 
 
Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe zgodnie z opinią mecenasa pracującego tut. urzędzie 
padło stwierdzenie, Ŝe do kaŜdej konkretnej sprawy rada moŜe wybrać innego radnego. JeŜeli 
chodzi o wprowadzanie poprawek, to w statucie gminy  nie jest uregulowane w jaki sposób to 
ma być robione, czy w formie aneksu, czy wykreślane i pisane poprawnie. W większości 
samorządów zdecydowano się, Ŝe jeŜeli taka poprawka jest, to zapisuje się ją w formie aneksu 
do protokołu. Stwierdził równieŜ, Ŝe do tej pory powoływał się na przepisy zawarte w 
statucie, regulaminach czy ustawach a ponadto, jako radni złoŜyliśmy ślubowanie radnych a 
w dniu dzisiejszym pomimo, Ŝe w naszym statucie widnieje wyraźny zapis decydujecie 
poprzez głosowanie, Ŝe zapis nie ma sensu. Świadczy to o powadze złoŜenia ślubowania. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, Ŝe sama nie głosowała za wnioskiem 
radnego, gdyŜ uznała, Ŝe zarzuca się jej coś z czym się nie zgadza, bo jej zdaniem dyskusja 
przy punktach porządku obrad jest otwierana i zamykana. 
Ponadto stwierdziła, Ŝe w poprzedniej kadencji teŜ były błędy literówek spowodowane jak 
tłumaczono systemem komputerowym. Podkreśliła, Ŝe juŜ teraz ona będzie w drugą stronę. 
Do tej pory była bardzo kulturalna i cierpliwa. Od tej chwili po prostu będziemy sobie mówić 
o błędach. Pamięta jak było w poprzedniej kadencji a Mirosław Gniewczyński wie jak jest na 
bieŜąco. Wyraziła nadzieję i zaapelowała do radnego aby przeciąć tę nutę jego sposobu bycia 
i kontaktowania się podczas sesji i porozumiewania się. 
 
Przewodnicząca RG zamknęła pkt. 13. 
 
14. Zamknięcie XI zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
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           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Stefania 
Sierocińska o godzinie 1230  zamknęła obrady XI zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn.  
 
 
 
        Protokółowała:                                                         P r ze w o d n i c z y ł        
 Inspektor ds. obsługi RG                                  Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 
 
   Marzena Kaczmarek                                                   Stefania Sierocińska 
 


